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Resulta  bastant  curiós  que  després  de  40  anys  d’un  règim
anomenat “Democràcia” es procedeixi ara al “desenterrament”
del  dictador  Franco  del  seu  mausoleu  del  “Valle  de  los
caídos”.

Hom es pot demanar per què, si Espanya era una democràcia,
s’ha mantingut aquest mausoleu durant tants anys mentre els
rastres oficials de les altres dictadures europees (Hitler,
Mussolini,  Salazar)  eren  erradicats  de  llurs  països
respectius.

Han  passat  molts  anys…  molts  anys  durant  els  quals  han
governat presidents de dretes i sobretot d’esquerres. A cap
d’ells  no  li  havia  passat  pel  cap?  Potser  eren  temerosos
considerant que la societat franquista encara era massa potent
dins la “monarquia parlamentària”. O potser no podien… No
podien perquè els altres poders de l’Estat, el poder judicial,
el complex militar i policial, tenien prou força per evitar
que arribés a debat? Un xic de cada probablement.

La  qüestió  s’ha  plantejat  ara.  Per  què?  Han  perdut  poder
aquests  estaments  perquè  de  cop  i  volta  sigui  possible?
M’inclino a pensar que no, que no han perdut gens de poder
així  com  ho  han  constatat  les  ONG,  les  associacions
internacionals  de  juristes,  fins  i  tot  l’ONU,  que  han
denunciat  manta  vegada  el  funcionament  de  la  “justícia”
espanyola.

El tribunal suprem d’Espanya acaba d’avalar el canvi de tomba
del dictador, es nega a fer cas a la família Franco i al prior
del Valle de los Caídos. L’Església espanyola indica que no
s’hi oposa. Tant ha minvat la influència franquista?
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Sembla dubtós si analitzem els resultats electorals de Vox i
sobretot dels que són els seus aliats al Parlament Andalús i
altres llocs. La influència del franquisme i dels seus hereus
és més important que mai d’ençà que es pot votar.

El  PP  i  Ciudadanos  no  han  protestat  gaire  davant  de  la
proposta del president Sánchez, s’han limitat a declarar que
el tema de la tomba de Franco no era prioritari. Per què tanta
discreció, o resignació, si tots sabem que aquest canvi els
molesta profundament?

Ho veuen segurament com una maniobra necessària i/o que cal
tolerar. Per quins motius:

Tots hem vist que la reputació d’Espanya ha caigut en picat
després de les càrregues de l’u d’octubre, molts diputats
d’Europa  i  del  món  dubten  de  l’existència  d’un  sistema
democràtic a l’Estat espanyol després de la destitució del
president i del Govern legítims de Catalunya, la llista de
violacions de drets cívics i polítics es fa cada vegada més
llarga. Els anys de presó preventiva de responsables polítics
pacífics ho fa cada vegada més palès: El Consell d’Europa
investiga Turquia … i Espanya.
Ja  fa  anys  que  el  GRECO  (que  depèn  del  mateix  Consell
d’Europa)  denuncia  el  sistema  judicial  espanyol.

El Govern espanyol ha habilitat una agència per millorar la
imatge espanyola justament perquè la presència d’un deep state
dictatorial franquista és cada cop més notable.

El  president  Sánchez  necessita  persuadir  la  comunitat
internacional que no és franquista encara que el seu govern o
l’Estat que presideix actuï tan sovint com a tal.

La  millor  manera  de  facilitar  la  feina  de  l’agència
d’assessoria d’imatge d’Espanya és desenterrar Franco del seu
mausoleu d’estat. Per fer creure a Europa i al món que un
estat que treu Franco del monument que l’enaltia no pot dur a
terme polítiques franquistes. No sembla probable, però, que



funcioni. Desenterrant el cadàver només mostren que encara és
molt present, fins i tot potser ben infiltrat a les files d’un
partit que s’havia proclamat antifranquista…

Pregunta  innocent:  Què  faran  al  Valle  de  los  Caídos?  El
desenterraran o … el desenterraran?


